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Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 82/16.04.2021 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
22.04.2021, ora 12.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-
AUREL, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FULOP DOMOKOS, 
GLIGA IOAN, MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA si 

URBAN WALTER-MICHAEL. 
PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general al comunei Batos 
Macarie Marcela, doamna inspector Lepadat Loredana, domnul Cristian Simion si  

doamna Gollner Ioana Andreea. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 13 consilieri, 

astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. 
Toate punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de 
Codul administrativ.  

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – buna ziua domnule primar, doamna 
secretar, doamnelor si domnilor colegi, domnilor invitati.   
Am inteles ca dintre dumneavoastra ati primit pe email procesul verbal, am inteles ca 

este si pe site postat. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos – de luni este pe site-ul 

primariei, ieri cand au fost comisiile la sedinta au ramas toate exemplarele procesului-
verbal  la mine pe birou. Pot sa va trimit materialele de sedinta si procesul – verbal pe 
email, este mult mai usor, oricum eu scanez toate materialele si apoi le imprim.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 31.03.2021? 

Domnul consilier Fulop Domokos – referitor la procesul-verbal pentru sedinta 
anterioara, punctul 6 se referea la proiectul de hotarare privind organigrama si statul 
de functii al aparatului primariei, in legatura cu postul lui Nagy Iblya. 

Doamna secretar general – punctul 6 facea referire la transformarea postului 
contractual de inspector debutant din cadrul compartimentului administratie publica, 
juridic, stare-civila, asistenta sociala, cadastru, urbanism, autorizare -disciplina in 

constructii si secretariat  in functie publica de inspector debutant iar ceea ce avem 
astazi pe ordinea de zi la modificare este vorba despre postul doamnei Nagy. 

Domnul consilieer Marcus Ioan – haideti sa spunem lucrurile pe fata, scrie in referat, 
nu suntem tampiti. Scrie clar ca s-a eliberat postul doamnei Ibi se transforma. Si nu 
despre asta s-a discutat in comisii inainte ca va fi eliberat, ca e nevoie de post, pe al 

doilea post? 
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Doamna secretar general – eu nu stiu despre ce s-a discutat in comisii dar v-am spus si 
in sedinta despre ce post este vorba. 
Domnul consilier Marcus Ioan – eu sincer sunt depasit total, cand am crezut ca 

incepem sa discutam si sa colaboram o luam de la capat si o dam peste cap. Se fac 
lucrurile intr-un fel fara nici un cap, credeti-ma. Nu poti sa spui intr-o sedinta, de ce a 
aparut numele Nagy Ibi acolo? 

Doamna secretar general – pentru ca exista dispozitie emisa iar de  cand s-a emis nu 
am mai avut modificare prin hotarare. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar sunt compartimente diferite, unul financiar si unul 
cadastru. Noua asa n-I s-a prezentat data trecuta ca e vorba de postul de agent incasari 
sau inspector  incasari impozite.  

Doamna secretar general – nu a fost nici o discutie de postul pentru incasari impozite 
in sedinta trecuta. A fost vorba despre compartimentul administratie publica, eu am 
spus in sedinta trecuta si in comisie nu stiu cine va explicat si cine va dat lamuriri 

pentru ca pe mine una nu m-ati intrebat la comisie despre ce e vorba. Propunerea 
pentru astazi e de modificare post din inspector superior in principal, din cauza 

vechimii functiei care se va scoate la concurs, pe compartimentul impozite si taxe. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – era necesar sa se treaca atunci in toate 
documentele de sedinta dispozitia? Ce legatura are? 

Doamna secretar general – da, pentru ca nu a mai fost nici o hotarare de actualizare a 
statului de functii de cand a murit doamna Ibi. 

Domnul consilier Marcus Ioan – domnu primar cand am discutat noi doi am parcurs 
proiectul ala de comunicare? Decat sa fie comunicare inselatoare, cand ati spus in 
comisie ca data trecuta s-a aprobat postul lui Ica si acum e al lui Ibi am ramas mut, nu 

am cuvinte, am vrut sa ma ridic si sa plec, nu putem fi tratati in felul asta. 
Domnul consilier Gliga Ioan – bun, dar credeti ca postul lui Ica, nu al lui ca nu se stie 
al cui va fi,  la compartimentul cadastru, nu era nevoie de el? 

Doamna consilier Onofrei Daniela – ba da, o intrebare, din moment ce transformam 
postul la impozite si taxe din superior in principal, unde e mai mica vechimea, si tinand 

cont ca a fost scos la concurs acum aproape doi ani pe post de debutant, atunci se 
putea debutant, fara experienta, acum se cere pe acelasi compartiment experienta, pe 
postul de cadastru, acolo e ok sa fie debutant? Acolo e nevoie de o persoana care chiar 

cunoaste. 
Doamna secretar general – avand in vedere ca acolo a fost scos postul la concurs si nu 

s-a prezentat nimeni. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – acolo nu a fost vorba de transformare. 
Domnul consilieer Marcus Ioan – cand a fost scos la concurs? 

Doamna secretar general – exact cand a fost scos si postul pentru impozite si taxe. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu a  fost. 
Doamna secretar general – a fost procedura pentru concurs. 

Domnul consilier Marcus Ioan - a fost scos la concurs pe baza unei hotarari. 
Doamna secretar general – a fost scos postul de inspector superior. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pot sa va lamuresc daca vreti, la data respectiva era 
doamna Iby acolo, care avea o experienta si putea sa invete pe cineva. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – acuma la cadastru este? Nu e. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – sa se gaseasca sa vina la concurs oameni cu 
experienta. 
Nefiind aduse modificari sau completari se supune la vot procesul-verbal, cine este 

pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in unanimitate cu 11 voturi pentru, 2 abtineri 
(Marcus, Onofrei). 

Domnul presedinte de sedinta  Gliga Ioan – inainte de a trece la ordineea de zi as 
vrea sa va precizez cateva amanunte legate de desfasurarea sedintelor de consiliu local. 



Va rog frumos, cand aveti ceva de adaugat sau o intrebare, ceva, la un proiect de 
hotarare, va rog sa va inscrieti la cuvant, sa ridicati mana, sa nu mai intervenim unul 
peste altul. Exact asa am intervenit toti, vorbesc de toata lumea, trebuie sa avem o 

regula, o organizare in consiliul local, sa nu mai intervenim unul peste altul. Avem voie 
la fiecare proiect de hotarare la o interventie, va rog sa va spuneti tot ce aveti de spus si 
dupa aceea ii ascultam si pe ceilalti colegi.  

Domnul consilier Abos Ferencz – dar sa fie o regula pentru toata lumea, nu 
pentru unii da si pentru unii nu si sa fie dat si cuvantul cum te inscrii. 

Domnul presedinte de sedinta  Gliga Ioan supun la  vot Ordinea de zi, în forma 
prezentată de către executiv. Cine este pentru? Impotrivă? Abțineri? S-a votat cu 13 

voturi ”pentru”  următoarea:  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului privind acordarea 
de  miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în unităţile de învăţamânt din comuna 

Batoş,pentru anul şcolar în curs şi anul şcolar 2021-2022. 
2. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei Batos din 
anul 2020 pentru anul 2021. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului local pe anul 2021. 
4. Proiect de hotărâre privind cuprinderea in domeniul public al Comunei Batos a 

imobilului – teren, in suprafata de 483 mp, situat in Dedrad, identificat în C.F. nr. 
2009/Dedrad. 
5. Proiect de hotărâre privind actualizarea Planului de analiză şi acoperire a riscurilor  

comunei Batos. 
6. Proiect de hotărâre privind organizarea gupului de lucru propriu pentru identificarea  
aşezărilor informale, a  monitorizării  şi îmbunătăţirii  condiţiilor de locuire a populaţiei. 
7. Proiect de hotărâre privind apobarea modificării Actului Constitutiv și a Statutului 
Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOLECT MUREŞ”. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea  Organigramei și Statului de funcții ale 

Aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, judeţul Mureş. 
9. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile mai - iulie  

2021. 
10. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului și numărului burselor școlare ce 

se vor acorda elevilor din unitățile de învățământ din comuna Batoş pentru anul școlar   

2020-2021. 
11. Cereri. 

12. Diverse. 
si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
 

Punctul1.  
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului privind 

acordarea de  miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în unităţile de 
învăţamânt din comuna Batoş,pentru anul şcolar în curs şi anul şcolar 2021-2022. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri va spun si eu buna 

ziua, am avut discutii la sedintele anterioare referitor la acordarea elevilor scolilor din 
comuna noastra a unor produse locale. Consider ca asa cum in anii trecuti pe o 
perioada de 4 sau 5 ani am sustinut programul “Scoala dupa scoala” pe o suma mult 

mai mare decat suma necesara pentru proiectul de astazi, numarul beneficiarilor era 
mult mai mic, 28 sau 24 de elevi numai din Goreni. Consider ca ar fi binevenit un astfel 

de proiect pe care va indem sa il sustineti si sa il votati,  sa beneficieze 430 de copii, toti 
copiii de gradinita si de scoala din comuna, si mai mult sa beneficieze de produse 



locale, mere, mieere, suc de mere. Poate ca in perioada in care vom continua se mai 
ivesc si alte produse pe care le putem acorda copiilor. Suma totala este de 25.000 lei.  
Domnul consilier Fulop Domokos – pentru proiectul de hotarare numarul unu de pe 

ordinea de zi as vrea sa va intreb daca ati facut sau inca nu solicitari in acest sens, 
adica daca acele oferte de la producatorii locali, pentru ca in referatul de implementare 
se refera la producatorii locali si la sprijinirea acestora prin acest program. Daca v-ati 

gandit la firme eligibile care sa poata participa la acest program, ma bucur ca s-a ajuns 
la acest consens si ma bucur ca vor beneficia copiii din comuna, si in sprijinul acestora 

si producatorii locali care participa la acest program.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – producatorii locali care pot sa faca treaba asta, e 
nevoie de o factura pentru decontarea marfii respective, pentru miere, pentru suc e 

nevoie de ceva mai mult, trebuie sa fie avizat, autorizat, sa fie cu o marfa 
corespunzatoare. La mere ce putem spune, sa fie frumoase, sa fie bune, sa fie 
corespunzatoare. Cum bine stiti deja mere am dat, s-au bucurat foarte tare copiii, 

suntem in discutii si gasim miere, ma intereseaza si sa aiba cantitatea necesara pentru 
a livra, nu tot sa umblu la unu cu 2 borcane si la unu cu 5 borcane.  

Domnul consilier Fulop Domokos – am citit aici undeva ca se cere si transport pentru 
asa ceva. Pentru mere sau miere, de la Goreni la Batos sau de unde trebuie, asigur eu 
transport. 

Domnul consilier Gliga Ioan – poate sunt producatori care au masina.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – sa si respectam ce n-i se cere.  

Domnul consilier Tamasan Emil Cornel – facea domnul primar referire la programul 
“Scoala dupa scoala” sa stiti ca din punctul meu de vedere as fi incantat sa se 
organizeze din nou, indiferent la ce punct scolar din comuna, pentru ca a fost o 

activitate deosebita care si-a dovedit efectul in educatia si in rezultatele copiilor. 
Trecand la programul pe care dorim  sa il implementam la nivelul comunei nu fac decat 
o remarca la redactare, referitor la furnizori, pot fi persoane juridice cu activitate 

specifica autorizate sanitar-veterinar, dupa caz. Deci dupa caz nu este, fiindca un 
producator agricol, ma rog, cultivatorii de mere niciodata nu o sa fie autorizati din 

punct de vedere sanitar-veterinar fiindca nu se cere, nici ca producatori nici ca si 
comercianti. Deci, acolo daca punem in text, “dupa caz”, atat.    

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot proiectul de hotarare cu modificarile aduse si se voteaza in 
unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 20 din 22.04.2021 privind aprobarea implementării 
programului privind acordarea de miere, mere şi suc de mere elevilor înscrişi în 
unităţile de învăţamânt din comuna Batoş, pentru anul şcolar în curs şi anul 

şcolar 2021-2022. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind utilizarea excedentului bugetar al Comunei 
Batos din anul 2020 pentru anul 2021. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – excedentul comunei Batos la data de 
31.12.2020, pe cele doua sectiuni,  este in suma totala de 1.820.145,72 lei din care 
propunem utilizarea sumei de 117.000 lei in anul 2021 ca sursa de finantare a 

cheltuielilor sectiunii de dezvoltare, suma ramasa neutilizata pentru obiectivul de 
investitii “Modernizare, renovare si dotare a Caminului Cultural Uila”. Daca aveeti 
intrebari. 

Domnul consilier Fulop Domokos – aceasta suma se poate folosi in bugetul local 
oriunde sau numai exact. 



Doamna inspector Lepadat Loredana – numai exact cu destinatie si este cuprins in 
buget la partea de cheltuieli nu si la partea de venituri, conform legii, deasta o sa vedeti 
ca avem bugetul dezechilibrat. 

   Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii si supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 
voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr.21 din 22.04.2021 privind utilizarea excedentului 
bugetar al Comunei Batos din anul 2020 pentru anul 2021. 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotarare privind aprobarea bugetului local pe anul 2021. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri, bugetul local al 
comunei Batos pentru anul 2021 este de 13.390.000 lei la sectiunea Venituri si 
13.507.000 la sectiunea Cheltuieli. Ca de fiecare data am incercat sa alocam sumele 

necesare pentru functionare, pentru investitii, pentru toate capitolele, asa cum am 
facut de fiecare data. Sigur am primit si din partea dumneavoastra si pe urma si noi am 

mai revenit pentru ca am uitat sa cuprindem la anumite lucrari sume necesare, cu 
cateva amendamente. 

As vrea sa spun un amendament, la capitolul Sanatate am propus  cuprinderea 

unei sume de 55.000 lei la reparatii curente pentru amenajare parcare dispensar uman 
in Batos, suma care poate fi retrasa de la capitolul autoritati executive –titlul II,  bunuri 
si servicii, din care 20.000 de la alte cheltuieli cu bunuri si servicii iar suma de 35.000 

lei de la alte cheltuieli pentru intretinere si functionare. 
A doua propunere este alocarea sumei de 36.000 lei la capitolul Invatamant 

pentru obiectivul de investitii “Sistem de supraveghere video in scolile din comuna 
Batos”, propunem a fi retrasa de la Titlul II Bunuri si servicii, obiective de inventar, 
capitolul Autoritati executive. 

Tot ca amendament, pentru ca a fost o suma despre care am discutat in sedintele 
pe comisii, despre suma de 300.000 lei pentru sediul primariei, ca sa fie treaba mai 

bine inteleasa propun sa alocam 150.000 lei pentru intocmirea documentatiei, a 
studiului de fezabilitate, a proiectelor, a avizelor, a tuturor documentatiilor necesare  
iar pentru reparatia actualului sediu de primarie la fel suma de 150.000 lei.  

Am primit si alte solicitari de amendamente, am avut discutii in comisii, in 
general solicitarile din adresele dumneavoastra  sunt cuprinse in mare parte in diferite 
capitole, diferite alte pozitii din propunerea pentru bugetul local. 

Eu va propun, asa cum am discutat ieri, pentru ca uite, va dau un exemplu,  in 
solicitarea dumneavoastra, despre amenajarea sau repararea, despre drumurile de 

camp, nu stiu daca e momentul sa va spun,dar va spun, este cuprins si in buget 
alocarea unei sume de bani pentru intocmirea unui proiect si pentru consultanta in 
vederea implementarii unui proiect  privind modernizarea drumurilor de camp. Am 

gasit cu proiectantii si consultantii ruta pe care am putea obtine 100 de puncte pe 
acest proiect finantat european. Este singura zona pe infrastructura care se finanteaza 

la ora asta, drumuri de camp, si am gasit din Batos pana in Dedrad o ruta care trebuie 
sa fie mai scurta decat drumul judetean sau drum national, in cazul nostru drum 
judetean.  Cu unii dintre dumnavoastra am discutat-o zilele trecute, urmeaza sa vina 

sa ne explice tuturor proiectantii si consultantii mai amanuntit despre ce este vorba, si 
eu va propun sa demaram proiectul asta  si sa il depunem, cu atat mai mult cu cat ne 
asigura de obtinerea unui punctaj maxim si astfel sa putem obtine finantare.  Deci 

drumurile de camp se vor rezolva partial prin acest proiect. Mai mult, asteptam si noi 
un pic de vreme buna, sunt cuprinsi bani la gospodaria comunala pentru a nivela toate 



drumurile cum am facut in fiecare an, am inchiriat un utilaj care sa rezolve problema 
asta, se pietruiesc, se fac mereu activitati din acestea. 

Contactarea unui architect pentru amenajarea centrului comunei – in ce va 

spuneam, in proiectul nou de sediu de primarie, asa am si avut discutia cu cine am 
vorbit sa se ocupe de intreg centrul satului Batos, sa ne eleboreze un proiect mai 
amplu, sip e malulu Lutului, si pe o parte si pe alta, tot ceea ce inseamna centrul 

satului Batos.       
Despre conservarea vechiului dispensar din Dedrad astept sa vina proiectantii si 

asa cum am spus sa vedem ce solutie ne dau, ori pentru un camin pentru persoane 
varstnice ori pentru o gradinita cu program prelungit, cresa, ce e mai necesar.  
Sigur, sunt multe puncte in ce ati scris dumneavoastra aici, ieri le-am discutat, eu va 

propun bugetul cu modificarile aduse, este un buget cu peste 50% investitii, va propun 
sa fiti de acord cu acest buget. Multumesc. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – aici la capitolul 13 la cheltuieli de capital este 

prevazuta suma de 150.000 lei, lucrari de taluzare parau localitatea Batos. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – dar nu este capitolul 13. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – la capitolul “locuinte …” 
Doamna inspector Lepadat Loredana - deci la 7, SF si lucrari de taluzare parau 

localitatea Batos.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – e necesar sa facem si treaba asta, am discutat 
sa facem pe paraul asta care trece prin Batos, sa il betonam, sa putem sa il curatim 

mai usor, oricum saptamana viitoare vom interveni cu un utilaj pe el sa il mai 
decolmatam odata, si am prevazut sa facem ceva pe un proiect, sa vedem ce solutie ne 
da un proiectant, un specialist.  

Doamna consilieer Onofrei Danieela – suma aia de 300.000 lei impartita in doua, 
150.000 pentru prelungirea primariei si ceilalti 150.000 numai pentru centru, numai 
pentru intocmirea actelor? Daca puteti sa dezvoltati aici. Deci au fost 300.000 din care 

150.000 pentru acoperis si prelungirea primariei si ceilalti 150.000 ? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – proictare si tot ce inseamna. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – inseamna doar actele? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sper sa nu se consume 150.000 lei doar pe 

proiectare. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – si atunci proiectul va fi unul comun, centru 
si primaria Batos? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – inca un lucru, mai este prevazut undeva,  

Strategie de Dezvoltare Locala suma de 21.000 lei, am gasit pe site-ul primariei SDL –ul 

din 2014-2020, nu m-i se pare ok sa dam atatia bani pentru 80 de pagini in care la 
crearea conditiilor pentru dezvoltarea si diversificarea sectorului economic este trecut 
un singur punct, „‟Infiintare magazin produse traditionale” si in 18 pagini de aici e 

mentionat judetul Arges, nu judetul Mures. Cred ca interesul pe care l-au acordat 
domnii redactand acest document, pentru 200 milioane e cam mult. Propun sa gasim 

alta solutie, pentru ca daca il luati sa-l rasfoiti, vi-l dau, nu merita. Nu stiu daca l-ati 
studiat. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va rog si v-am rugat de mai multa vreme, haideti 

sa ne intalnim cu domnul cand il vom chema, cu domnii care vor intocmii strategia si i 
sa il corectam noi daca el nu e in stare  sa il corecteze.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar totusi nu v-i se par prea multi bani? Ieri 

a propus Ion o solutie, cumpararea unui soft de calculator care transforma formatul si 
poti lucra in word cu el si se poate face la nivel local treaba asta. Trebuie o firma care 

sa scrie proiectul asta, nu cred. E strategia noastra de dezvoltare nu-i a unui copil. Se 
cumpara un soft pentru calculator, care poate ramane in primarie, le usureaza munca 



si functionarilor, transforma formatul din pdf in word, se poate lucra direct,ii mai buna 
investitia sa ramana softul in primariee decat sa dam 200 milioane pe 80 de pagini.   

Domnul consilier Marcus Ioan – o putem face noi, daca noi o facem cu siguranta 

vom mai face mai, daca tot e vorba de stategie trebuie sa te si ti de ea, la urmatoarea sa 
nu trebuiasca sa copiezi de pe aceeasi, sa o perpetuam doar ca strategie. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – chiar am studiat-o si 80% din puncte s-au 

realizat.  
Domnul consilier Marcus Ioan – dar magazinul? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ala nu e realizat. Putem discuta despre buget?  
Domnul consilier Marcus Ioan – pai nu dar chiar ne batem joc de  
Domnul presedinte de sedinta – v-am spus sa va inscrieti la cuvant. A avut 

cuvantul doamna Onofrei, urmeaza domnul Abos si apoi va spuneti punctul de vedere, 
va rog nu mai interveniti. 

  Domnul consilier Abos Ferencz – referitor la supravegherea video a scolilor, din 

cunostintele mele din ultima sedinta a Consiliului de administratie a scolii, vreau sa 
stiu daca Uila face parte ca atunci nu facea parte din supravegherea aia video. Noi, 

Uila, asa, ultimii sau niciodata. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – intrebarea asta sa o puneti in Consiliul de 

administratie.   

Domnul consilier Abos Ferencz – eu am pus-o. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi avem o solicitare din partea scolii si a politiei 

si a Inspectoratului scolar  prin care se solicita alocarea sumei necesare pentru 
supravegherea video. Domnul director a cerut oferte si a solicitat suma. 

Domnul consilier Abos Ferencz – la Dedrad pentru un corp de cladire costa 9700 

si la Batos pentru 2 corpuri 7800. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – chiar nu stiu sa va raspund ca nu m-am ocupat. 
Domnul consilier Abos Ferencz – si cu drumurile de camp, din 2007 la Uila nu a 

fost nici un utilaj, pe nici un drum de camp din Uila. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu sti dumneata. 

Domnul consilier Abos Ferencz – da ca noi am trait in Bucuresti, acuma sa 
spunem, aici, sa se consemneze in procesul-veerbal, nu ca pe scari la primarie ca eu nu 
am cerut pasune, verbal, sa se consemneze unde a fost o singura data un utilaj in Uila.  

Domnul consilier Gliga Ioan  - drumul ala unde iese ciurda ce e, e drum de 
camp? 

Domnul consilier Abos Ferencz – acum e prima data.  
Domnul consilier Gliga Ioan – nu e adevarat, intreaba pe cine sta acolo sa vezi ca 

a mai fost facut.  

Domnul consilier Abos Ferencz – atunci de la balastrul ala care s-a dus acuma in 
sus m-I se pare ca acolo e padure, acolo nu e drum, 200 m drumul de pasune, unde 
merge drumul ala?  

Domnul consilier Gliga Ioan – e drumul pe care iese ciurda. Si drumul care iese 
la livada, p la Ferma 2, ala ce drum ii, nu e drum de camp, nu e tot al Uilii? 

Domnul consilier Abos Ferencz – si stim si ala pentru ce ii facut. Pe acolo merg 
numai doua sau trei persoane, una e Pardutiu si altu Andrica, restul prostii stau acasa.  

Domnul consilier Gliga Ioan – eu din cate stiu si tu ai livada pe acolo.  

Domnul consilier Abos Ferencz – drumul ala a fost facut pentru masini nu pentru 
agricultura, sa poata sa mearga masinile in pandemie la baut si la mancat. 

Domnul consilier Gliga Ioan – si oamenii nu circula pe el, nu? 

Domnul consilier Abos Ferencz – domnu vice dupa deal nu circula nimeni din 
sat, domnul Tamasan 50 m, ii drept domnu Tamasan. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dar acum ce faci, ne certi? 
Domnul consilier Abos Ferencz – nu, dar raspundeti asa ca la Uila s-a facut .  



 Domnul primar Cotoi Dumitru – a fost si catre cariera, s-a facut si podul ala in 
sus. 

Domnul consilier Abos Ferencz – cand? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – intr-o dupa-amiaza. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dupa program? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in toate localitatile vom duce un buldozer sa se 

indrepte dumurile de camp.  
Domnul consilier Abos Ferencz – nu avem pretentia mai mult de atat. Referitor la 

ce am discutat aici, cu atentionarea oamenilor, acum am fost la capela si umbla vacile 
la pasune pe drumul ala, pai la ce punem balastru? 

Domnul consilier Gliga Ioan – poti sa intervii si tu ca esti consilier local.  

Domnul consilier Abos Ferencz – asa putem duce toata saptamana cate o masina 
de balastru. 

Domnul consilier Gliga Ioan – i-ai spus la vreunu sa nu circule cand a fost moale, 

pe acolo, pe drumul ala, tu, personal?  
Domnul consilier Abos Ferencz -  domnul vice eu nu sunt executiv, eu sunt 

administrativ si daca trebuie spun, nu e o problema.  
Domnul consilir Marcus Ioan – eu am ramas asa un pic surprins ca intreaba 

domnul primar ca ce faci, ne certi? Consiliul local conducatorul comunei,  primarul ee 

executiv. Deci daca a constatat ca sunt lucruri, dar faptul ca noi nu avem voie sa va 
spunem unde s-a gresit, asta cred ca e asa. Eu am intrebat un psihiatru, un psiholog si 

un om de afaceri sa imi explice raspunsul pe care  n-I l-ati dat pe grupul nostru, nu am 
inteles despre ce e vorba. Referitor la strategie, haideti sa nu mai aruncam bani munciti 
din greu, credeti-ma ca e foarte greu sa faci bani, sa ii imparti e foarte usor. 

Dumneavoastra aveti un buget in care intra banii obligatoriu, deci nu exista ca nu 
intra, daca nu intra anul asta intra cu penalitati, eu platesc penalitati in urma, daca 
stiam ca Batosul are asa un sistem de impozitare…deci haideti sa nu risipim, sa facem 

ceva cu banii, firmele astea, capusele, care vin si traiesc de pe spatele primariilor de 
commune, ca vin cu nu stiu ce indicatii, cu nu stiu ce tipuri de recomandari, putem sa 

le spunem domnilor nu avem nevoie, e simplu, ne facem noi, ca noi stim ce avem 
nevoie.  

Domnul consilier Gliga Ioan – scurt si la subiect. 

Domnul consilier Marcus Ioan – pai despre subiect vorbim domnul vice, da-o in 
masa, subiectulasta de 210 milioane, dumneavoastra ati da daca vine unul si va spune 

ca trebuie sa va duceti cu calul la padure si sa aduceti o caruta de lemne?  
Domnul consilier Gliga Ioan – poate daca ar trebui, da. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dati atunci dumneavoastra daca aveti 

posibilitatea sa dati, imi cer scuze, eu nu am. Aici noi suntem pusi pentru restul, aici 
sunt 4000 de oameni care isi pun baza ca noi ajutam sa dezvoltam comuna nu sa o 
ingropam. Vad ca una zicem alta facem.  

Domnul consilir Abos Ferencz – la domnul primar, o singura remarca, ati spus de 
drumul de la Ferma 2, ala s-a reparat de consiliul local anul trecut,   s-au dus 3 masini 

de balastru, stiti ca mie si lui Andrica n-I s-au cerut bani pentru drumul ala? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – de catre cine? 
Domnul consilier Abos Ferencz – de catre baiatul lui Pardutiu. 

Domnul consilier Gliga Ioan – dar noi am dus numai 3 masini.  
Domnul consilier Abos Ferencz – dar noi trebuia sa participam cu bani si acuma 

aflu ca e de la consiliu local.  

Domnul consilier Gliga Ioan – noi am pus 3 si restul a pus el. Nu ne intereseaza 
pe noi cate si-a mai pus el pe drum. Probabil de asta ti-a cerut bani, pe alea ce le-a pus 

el.  



Domnul consilier Fulop Domokos – revin la punctul 3 de pe ordinea de zi, la 
bugetul local, si revin ca si ieri in sedinta de comisie, pe sectiunea de carburanti, la 
capitolul autoritati executive, 35.000 lei care vine cam 25 l de carburanti/zi. Ieri s-a 

spus ca toate cele 3 masini intra in domeniul acesta, microbuzul si cele doua masini. 
La  “ alte cheltuieli” am facut un calcul si la toate capitoleelel sunt bagate peste 150000 
lei din care, in paranteza si ce inteleg eu, mierea, merele, sucul -25.000, 16.000-

pachete pt copii de Craciun si 48.000 pentru servicii de dezinfectare Covid. Nu e mult 
48.000? 

Doamna inspector Lepadat Loredana – cei 25.000 pentru scoala nu intra acolo, e hrana 
pentru oameni, e alt articol, alt alineat. La cap. 68.02 asistenta sociala.  

Domnul consilier Fulop Domokos – la Ivatamant – bunuri si servicii, pachete 

copii, la Asistenta sociala- miere, mere, suc. 
Doamna inspector Lepadat Loredana- alt alineat, alt articol, nu sunt cheltuieli cu 

bunuri si servicii.  

Domnul consilier Fulop Domokos – atunci raman si mai mult din alte cheltuieli.  
Doamna inspector Lepadat Loredana – raman mai putin ca ii scadem. 

Domnul consilier Fulop Domokos – tot raman pst 100.000. 
Doamna inspector Lepadat Loredana – dar e mentionat. 
Domnul consilier Fulop Domokos – eu acolo vreau sa fac paranteza ca daca ar fi 

explicabil cum e aici la alte cheltuieli cum e in paranteza pachete pentru copii am 
inteles, trecem peste asta, asta e valoarea. Dar unde nu e scris nimic numai altee 

cheltuieli? 
Doamna inspector Lepadat Loredana – probabil ca am omis si eu sa mai trec cate 

un contract ca sunt foarte multe, si normal era sa trec doar clasificatia bugetara care e 

foarte paranteza aia, eu am trecut dar probabil am mai scapat cate un contract. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – legat de drumurile de pe camp, in 

momentul cand interveniti, in satul respectiv sunt consilieri, va rog sa ne contactati sa 

luam parte, sa vedem, atunci am eliminat problema asta, s-a intervenit sau nu s-a 
intervenit. 

Domnul consilier Tamasan Emil -  in masura in care ma pricep si pot analiza un 
BVC al primariei Batos, o sa afirm ca din studiul sub forma prezentata se asigura 
functionarea unitatii administrativ-teritoriale, se realizeaza intretinerea tuturor spatiilor 

apartinatoare comunei  si dupa cum a specificat si domnul primar sunt sume suficient 
de mari sau considerabile pentru lucrarile de investitii asigurandu-se punctele esentiale 

ale comunei. Nu putem sa spunem ca e un proiect indestulator, intotdeauna e nevoie 
de mai mult, stim cu totii ce probleme mai avem la nivelul fiecarui sat sau in intregime 
la nivel de comuna. Sunt de asemenea lucrari cuprinse la gospodarie comunala care, 

daca imi permit, sunt lucrari de arta pe raza comunei. Stim foarte bine din anii 
anteriori, totdeauna s-a venit cu suplimentari la fondul centralizat al statului, pentru 
unitatile administrativ-teritoriale si probabil  vom reusi pe parcursul anului sa 

raspundem in cea mai mare masura si acelor amendamente sustinute cu bunastiinta si 
sa zicem chiar unele interesante de dumneavoastra sau de noi. Zic asta ca se va 

manifesta fleexibilitate in executia bugetului pe 2021 si m-am uitat in proiectul de 
buget chiar Sarbatoarea Marului e prinsa cu 0 lei, nici nu ma gandesc ca nu o sa 
reusim sa facem aceasta sarbatoare daca conditiile medicale ne permit.   

La fel, v-as sugera, fiindca am vazut interventii de nenumarate ori vis-à-vis de locatia 
numita Ciurgau, eu v-as propune domnule primar sa oferim spatiul respectiv unui 
investitor care probabil ar fi interesat sa isi dezvolte acolo o mica afacere, ca si punct 

turistic sau  comercial si cu ocazia asta s-ar pune in valoare sau mai mare valoare 
respectivul obiectiv.   

Refritor la drumurile de camp, da, este necesara intretinerea, au fost intretinute in 
permanenta drumurile de camp, e o idee mai indreaznata, dar luand exemplul celor din 



comunitatea Monor, Gledin, cele doua judete sau doua comunitati, Vatava, Monor, 
Gledin, au reusit sa faca un drum de camp care leaga cele doua sate si sigur legatura 
intre cele doua judete, daca nu cumva reusim si noi, tinand cont ca avem si un 

consilier judetean care sa ne sustina  interesul la nivelul Consiliului Judetean, sa 
activam poate chiar in conditii de reparatii capitale asfaltarea Batos, Uila legatura la 
Sieut, pana la cariera, s-a mai discutat de drumul ala, sau de ce nu Batos – Lunca prin 

Logig. In felul asta s-ar deservi o mare suprafata de terenuri apartinatoare locuitorilor 
comunei Batos.  

S-a pomenit aici de consumul de carburant, pentru mine ar fi foarte elocvent daca s-ar 
face la ore funtionare/masina, ca spuneem ca, consumam 20 l sau nu stiu cati lei chiar 
e necloncudenta constatarea. Daca se face o referire strict la ore functionare masina 

sau utilaj atunci sti domnule, consuma foarte mult, mai putin sau deloc si atunci sa 
vedem ce se intampla cu suma sau cu combistibilul respectiv. Eu voi vota actualul 
proiect de buget cu amendamentele pe care n-I le-a prezeentat domnul primar si am 

incredere ca impreuna vom reusi sa ducem si sa consolidam si sa imbunatatim 
aspectul si activitatea la nivelul comunei Batos.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnillor consilieri, pe parcursul 
anului de fiecare data am avut rectificari de buget, chiar va spuneam celor cu care am 
discutat ieri faptul ca urmeaza in perioada urmatoare sa primim o suma destul de 

consistenta, cred ca v-am mai povestit ca am avut in  anul trecut o doboratura destul 
de voluminoasa de lemn in padurea pe care o avem la Lunca Bradului, lemn care pana 

la urma s-a valorificat si ocolul silvic va incepe sa ne vireze sumele rezultate. Pe 
parcursul anului vom mai avea sedinte, vom mai face rectificari de buget, vom mai 
aloca bani, trebuie ceva, o interventie urgenta undeva, vom face lucrurile astea, putem 

mai departe sa comunicam, sa colaboram si sa vedem unde e nevoie acolo mai 
directionam sume necesare. Sigur ca, se punea intrebarea daca am avea bani, daca am 
avea cat de multi tot nu n-ar ajunge pentru ca ne-am intinde mai mult, si vrem tot mai 

multe dar pana la urma facem cum putem, ce se poate. Va indemn sa fiti de acord si pe 
parcursul anului mai redirectionam, vedem incotro trebuie sume necesare.  

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – doamna secretara s-a primit avizul 
comisiilor? 

Doamna secretar general  – da,fara amendamente.    

Domnul consilier Marcus Ioan – ieri a fost o discutie in comisie si doamna 
contabila spunea ca suma asta e aprobata pe acel capitol acolo se duce, nu o putem 

folosi la reparatii sau la celelalte, ma refer la constructia primariei noi.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – prin amendamentul adus de mine s-a propus 

suma dee 150.000 pentru documentatii si de ce e nevoie ca sa putem pe viitor sa facem 

si lucrarea aia si 150.000 la alt capitol strict . 
Domnul consilier Marcus Ioan – asta trebuia clarificat.     
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – supun la vot proiectul de hotarare cu 

amendamentele aduse. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar nu supuneti si propunerea aia pentru 200 de 

milioane? Aruncam asa la o firma? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – e mai bine sa se supuna fiecare amendament 

si propunere facuta ca sa nu fie discutii. 

Doamna inspector Lepadat Loredana – mai intai amendamentele, zic eu, si apoi 
bugetul final cu amendamentele incluse, pe capitole, pe articole si asa mai departe.      

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii si propuneri supun la vot amendamntele facute de catre domnul primar  si se 
voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu am vorbit pe tema asta dar totusi va 
recomand sa lasati specialistii sa isi faca treaba.  



Domnul consilir Marcus Ioan – lasati specialistii sa faca copy paste, noi sa dam 
banii.  

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – supun la vot propunerea doamnei 

Onofrei referitoare la Strategia de Dezvoltare, si se voteaza cu 6 voturi  pentru (Abos, 
Fulop, Costa, Marcus, Onofrei, Urban) si 7 voturi impotriva (Andone, Bita, Gliga, 
Banciu, Cimpean, Tamasan, Todea).  

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii si propuneri supun la vot proiectul de hotarare cu amendamentele aduse si se 

voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta hotararea nr. 22 din 22.04.2021 privind aprobarea bugetului local 

pe anul 2021. 

Punctul 4. 

4. Proiect de hotarare privind cuprinderea in domeniul public al Comunei Batos a 
imobilului – teren, in suprafata de 483 mp, situat in Dedrad, identificat în C.F. nr. 

2009/Dedrad. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri, eeste vorba 
despre o suprafata de teren identificata in Dedrad, acolo locuia o familie care folosea 
gradina, cand s-a dezbatut succesiunea topograful ne-a instiintat ca o suprafata de 

teren apartine, doamna secretara puteti sa ne clarificati mai bine? 
Doamna secretar general – suprafata de teren este conform cartii funciare 

proprietatea Statului Roman, singura prevedere prin care se poate introduce in 

domeniul u.a.t.-ului este inscrierea provizorie in inventarul domeniului public, 
deoarecee categoria de teren nu face parte din categoria bunurilor care fac parte 

obligatoriu din domeniul public al u.a.t-ului conform anexei la Codul administrativ si 
nu avem acte doveditoare care sa ateste ca este proprietatea comunei. Se inscriee 
provizoiu pe comuna iar cand va fi hotarare de guvern cu inventarul domeniului public 

se va trece ca inscriere definitiva. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii  supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 
pentru. 

Se adopta hotararea nr. 23 din 22.04.2021 privind cuprinderea in domeniul 

public al Comunei Batos a imobilului – teren, in suprafata de 483 mp, situat in 
Dedrad, identificat în C.F. nr. 2009/Dedrad. 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotarare privind actualizarea Planului de analiză şi acoperire a 

riscurilor  comunei Batos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in mod normal ar fi trebuit sa vina domnul 

Faragau care se ocupe de acest serviciu insa are acolo oameni pentru APIA. Este un 

plan pe care in fiecare an trebuie sa il comunicam la ISU, ati vazut in material despre 
ce este vorba.  

 Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii si propuneri supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate 
cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 24 din 22.04.2021 privind actualizarea Planului de 
analiză şi acoperire a riscurilor  comunei Batos. 

Punctul 6. 



6. Proiect de hotarare privind organizarea gupului de lucru propriu 
pentru identificarea  aşezărilor informale, a  monitorizării  şi îmbunătăţirii  
condiţiilor de locuire a populaţiei. 

Doamna secretar general – e vorba despre imobilele de la limitele localitatilor, de 
un anumit grup de oameni, acum nu avem dar la momentul la care vor exista vor 

trebui inventariate asa cum prevede fisa de informatii care este anexa la proiectul de 
hotarare. Este o obligatie conform legii, am avut si solicitare din partea Consiliului 

Judetean la care am dat raspuns ca urmeaza a propune organizarea grupului. Sunt  
propuneri pentru componenta grupului si va trebui sa faceti si dumneavoastra pentru 
un consilier local, 2, 3 sau toti cum doriti dumneavoastra. Acum nu avem asezari 

informale pe raza comunei. 
Domnul consilier Gliga Ioan – noi trebuie sa il constituim si sa facem propuneri 

pentru componenta. 

Doamna consilier Banciu Elena – din fiecare sat sa fie reprezentant cate un 
consilier.  

Domnul consilier Fulop Domokos – il propun pe domnul consilier Abos Ferencz. 
Doamna consilier Todea Maria – il propun pe domnul consilier Gliga Ioan . 
Domnul consilier Marcus Ioan – ii propun pe domnii consilieri Bita Valer si Urban 

Walter Michael. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii si propuneri supun la vot propunerea executivului si propunerile facute si se 

voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 25 din 22.04.2021 privind organizarea gupului de 

lucru propriu pentru identificarea aşezărilor informale, a monitorizării şi 
îmbunătăţirii  condiţiilor de locuire a populaţiei. 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotarare privind apobarea modificării Actului Constitutiv și a 
Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară ”ECOLECT MUREŞ”. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in fiecare an consiliile locale mandateaza pe 
cineva, in general pee primar,sa reprezinte comuna in Adunarea Generala a ADI dar 
acum se propune si modificarea Actului Constitutiv deoarece in decursul anilor au 

aparut modificari  in legislatie care trebuie mentionate si prevazute in Statului ADI.  
Mai multe stiu ca suntem invitati pe luni la o adunare ADI Ecolect si ADI Aquainvest, 
mai mult nu am ce sa va spun. 

 Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 
discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 

pentru. 
Se adopta hotararea nr. 26 din 22.04.2021 privind apobarea modificării 

Actului Constitutiv și a Statutului Asociației de Dezvoltare Intercomunitară 

”ECOLECT MUREŞ”. 

Punctul 8. 

8. Proiect de hotarare privind aprobarea  Organigramei și Statului de funcții ale 
Aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, judeţul Mureş. 

Domnul consilier Gliga Ioan – aici cred ca este vorba despre postul doamnei Ibi. 
Doamna secretar general – propunem transformarea postului din inspector 

superior in inspector principal sau in ce doriti, ce propuneri faceti, noi asta propunere 
am facut-o.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – intradevar, in urma cu doi ani a fost organizat 
un concurs pentru un astfel de post, consideram atunci ca poate sa fie debutant, fara 
experienta, fara vechime pentru ca avea de unde sa invete. Dar acuma asa s-a 

intamplat, cred ca nu il putem lasa la cel mai de sus nivel, am considerat sa reducem 
din cerinte, sa zic asa. Dar totusi sa fie cineva cu o minima experienta.  

Domnul consilier Marcus Ioan – nu e vorba de asistent, sa nu ne trezim in 

sedinta urmatoare cu altceva. 
Doamna secretar general - gradele le stiti, debutant, asistent, principal si 

superior.  
Domnul consilier Marcus Ioan- noi le stim in felul nostru. dumneavoastra in felul 

dumneavoastra. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamna secretar va rog sa ne spuneti ce este. 
Doamna secretar general - acum este inspector superior deoarece doamna Ibi a 

avut vechime si ca urmare a promovarilor a ajuns pe ultima treapta de la functia 

respectiva. Conform prevederilor Codului administrativ vechimea pentru gradul 
superior este de 7 ani in specialitatea studiilor. Cand se vor scoate posturile la concurs 

vor trebui sa aiba vechimea prevazuta de cod. Acum solicitam transformarea din 
inspector superior in inspector principal. Vechimea se reduce de la 7 ani la 5 ani.  

Domnul consilier Fulop Domokos – nu se putea solicita in sedinta trecuta la 

punctul 6? 
Doamna secretar general – la momentul ala nu ne-am gandit pe compartimentul 

respectiv. La ora asta lucreaza cineva pe acel compartiment. 
Domnul consilier Marcus Ioan – lucreaza cineva ati zis? 
Doamna secretar general – pe compartimentul de  impozite si taxe avem angajat, 

o persoana, dar pe compartiment agricol nu avem pe nimeni, ducem cum putem eu si 
domnul Faragau.  

Domnul consilier Marcus Ioan – si va fi scos postul ala de data trecuta? 

Doamna secretar general -probabil se vor scoate amandoua posturile. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar tot nu inteleg care a fost logica. Ne spuneti 

data trecuta ca e pentru Ibi 
Doamna secretar general – nu am spus ca e pentru doamna Ibi. 
Domnul consilier Marcus Ioan - e foarte simplu sa trecem asa ca tavalugu si sa, 

aici totusi un consiliu e un consiliu. Nu stiu dumneavoastra de cati ani lucrati in 
administratie, poate nu ati avut oameni care sa mai si intrebe pe care sa ii mai si 

intereseze, poate ati avut oameni pe care i-a durut in cot, ca is injurati le-a trecut, nu i-
a interesat. Mie nu imi convine sa ma injure nimeni. Vreau sa facem sa se vada peste 4 
ani  ceva, ca de 12-14 ani parca Batosul asta, stam, batem pasul pe loc.  Nu numai ca 

zicem bine si trecem mai departe, voi sunteti 7 si noi suntem 6, haideti un pic, domnu 
primar foarte frumos am discutat si am spus ca vrem comunicare. Asta e primul lucru 
care trebuie, sa avem si noi un cuvant de spus, nu ne trezim ca ala ii dat, ii atribuit 

deja, lucreaza deja din  decembrie la Strategia asta de doi lei,  o sa ne trezim sigur cu 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – bun, va rog, suntem acuma la punctul 

8.   
Domnul consilier Marcus Ioan – domnu vice cand le vom discuta? 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – spuneti ce aveti de spus pentru 

punctul 8. 
Domnul consilier Marcus Ioan – punctul asta se numeste inselatorie, data trecuta 

s-a prezentat sa votam, am votat toata lumea pentru un post care de fapt era altceva, 

aici suntem toti, intrebati daca vreunu dintre noi au inteles ca  e vorba de postul de , 
altul decat la impozite si taxe. Si sunt convins ca nici dumneavoastra nu ati stiut. 

Doamna secretar general – eu cred ca s-a stiut destul de clar. 
Domnul consilier Marcus Ioan – da, de aceea suntem atat de  



Doamna secretar general – domnu Marcus banuiesc ca pe raportul acela scria 
foarte frumos acolo ce compartiment, cepost se transforma.  

Domnul consilier Marcus Ioan – acolo scria de dispozitia doamnei Ibi. 

Doamna secretar general – si dumneavoastra numai pana acolo ati citit, pana la 
dispozitia doamnei Ibi, Dumnezeu sa o  ierte, mai departe nu v-ati dus. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar ce cauta fraza aia acolo. 

Doamna secretar general – de cand s-a emis dispozitia nu a mai fost modificat 
statul de functii prin hotarare. 

Domnul consilier Marcus Ioan – si de ce nu s-au trecum amandoua? 
Doamna secretar general – nu stiu sa va spun de ce. 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu mai incercati sa … 

Doamna secretar general – eu nu incerc nimic.  
Domnul consilier Marcus Ioan – il bagam pe Vasile in primarie, mai bagam pe 

vreo doi ca avem nevoie, dar spuneti sa stim. 

Domnul consilier Gliga Ioan – acum credeti ca nu e nevoie sa scoatem postul asta 
la concurs?nu il scoatem. 

Domnul consilier Tamasan Emil – dar nu e vorba despre a scoate la concurs, 
pentru Dumnezeu, e vorba de a reduce pretentia fata de candidat, de la consilier 
superior la consilier principal. 

Domnul consilier Fulop Domokos – se poate si separat, nu amandoua deodata. 
Domnul consilier Tamasan Emil – dar nu are treaba concursul cu asta, noi 

reducem nivelul pretentiilor uat-ului Batos de la consilier superior la consilier principal, 
ca sa aiba 10 posibilitate  sa se inscrie la concurs, nu unul care are 7 ani vechime.  

Domnul consilier Abos Ferencz – si ala nu ar fi bun, ala cu 7 ani ? 

Domnul consilier Gliga Ioan – ala votati-l domnule. 
Domnul consilier Abos Ferencz – atunci de ce nu e buna logica asta, sa il facem 

cel mai mic, ca pea la il avem. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pe cine aveeti? 
Domnul consilier Abos Ferencz –nu stiu, am dat un exemplu,  daca avem fara un 

an vechime atunci incadram un om din ala, facem postul la nivelul ala, asta e logica.  
Domnul consilier Tamasan Emil – asta e suspiciunea. 
Domnul consilier Abos Ferencz – da, asta e logica. 

Domnul consilieer Marcus Ioan – asta e clar, e pe realitate. 
Domnul consilier Gliga Ioan – acolo ne trebuie o persoana care sa aiba cat de cat 

experienta, trebuie sa se ocupe si de titluri executorii, si de datorii si de toate, nu se 
poate un debutant care nu are experienta. 

Domnul consilier Marcus Ioan – atunci sa inteleg ca nu va participa nici o 

persoana care e aici la momentul asta, din sala.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – din sala? 
Domnul consilier Marcus Ioan – da. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cineva daca indeplineste conditiile de ce sa nu 
participe. 

Domnul consilier Marcus Ioan – da, asta era. As avea o intrebare retorica. 
Doamna secretar general –deci pana la urma nu stiu la ce va referiti ca nu stiu ce 

sa consemnez, ce discutati pentru ca nu pot consemna, nu inteleg nimic. 

Domnul consilier Marcus Ioan – acuma nu mai stie nimeni cum sa o scoata. 
Doamna secretar general – hotarati-va ce vreti sa scriu. 
Domnul consilier Gliga Ioan – haideti sa discutam exact, strict pe punctul asta sa 

intelegem ce vreti sa facem, noi am venit cu un proiect de hotarare, dumneavoastra 
trebuie sa votati daca sunteti de acord sau nu . 

Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui sa facem cum ati facut dumneavoastra, 
nu a fost clar, ia sa il scoatem de pe ordinea de zi, asta ar trebui sa facem, sa 



protestam, sa aratam ca, e clar. Poate daca data trecuta scoteati postul asta acuma 
probabil nu trecea. 

Doamna secretar general – de ce nu ati spus data trecuta ca vreti sa modificati si 

postul asta. 
Domnul consilier Marcus Ioan – dar noi nu suntem in aparat, domnul primar 

stie. Legal e acoperit dar moral nu. 

Doamna secretar general – imi pare rau, ati primit materialele, v-am mai  spus, 
cand va faceti sedintele pe comisii sa intrebati si pe cine intocmeste raportul.  

Domnul consilier Marcus Ioan – data trecuta noi am propus ceva si ati scos de pe 
ordinea de zi. Acuma… 

Doamna secretar general - soarecele si pisica e aici. 

Domnul consilier Marcus Ioan - 
Doamnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – doamna Onofrei aveti ceva de spus? 

Va rog domnul Marcus. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – eu propun sa se scoata in prima faza postul 
la concurs in faza in care e, de grad superior, asa s-a scos si la domnul Micloiu,  

Domnul consilier Gliga Ioan – acuma suntem la punctul 8, e cu totul altceva, nu 
e vorba de postul domnului Micloiu sau nu stiu a cui ii. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – sa ramana postul la nivel superior, asa s-a 

scos si la domnul Micloiu in prima faza, cu grad superior, ulterior, daca nu se prezinta 
nimeni la concurs sau nu i-a nimeni concursul atunci o sa reduci gradul sau mai sunt 

posturi in organigrama, se pot folosi alea. Nu m-ai inteles? 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan –supun la vot proiectul de hotarare asa 

cum a fost initiat si se voteaza cu 7 voturi pentru (Andone, Bita, Gliga, Banciu, 

Cimpean, Tamasan, Todea) si 6 impotriva (Abos, Fulop, Costa, Marcus, Onofrei, Urban). 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan –supun la vot propunerea doamnei 

Onofrei si se voteaza cu 6 voturi pentru (Abos, Fulop, Costa, Marcus, Onofrei, Urban) si  

7 voturi abtinere (Andone, Bita, Gliga, Banciu, Cimpean, Tamasan, Todea).  
Se adopta hotararea nr. 27 din 22.04.2021 privind aprobarea  Organigramei 

și Statului de funcții ale Aparatului de specialitate a primarului comunei Batoş, 
judeţul Mureş. 

Punctul 9. 

9. Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru lunile mai - 

iulie  2021. 
Domnul consilier Tamasan Emil – il propun pe domnul consilier Cimpean Vasile-

Augustin . 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt 

discutii supun la vot propunerea domnului Tamasan si se voteaza cu 7 voturi pentru 

(Andone, Bita, Gliga, Banciu, Cimpean, Tamasan, Todea) si 6 impotriva (Abos, Fulop, 
Costa, Marcus, Onofrei, Urban). 

 

Se adopta hotararea nr. 28 din 22.04.2021privind alegerea preşedintelui de 
şedinţă pentru lunile mai - iulie  2021. 

 

   Punctul 10. 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea cuantumului și numărului burselor 
școlare ce se vor acorda elevilor din unitățile de învățământ din comuna Batoş 
pentru anul școlar   2020-2021. 



Domnul primar Cotoi Dumitru – am primit din partea Scolii Gimnaziale Batos, ati 
primit cu totii aceasta adresa.  

Doamna secretar general – trebuie sa se propuna un cuantum. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – a plecat doamna contabila, oare ne putea 
spune? Domnu Abos stiti cat s-a dat anul trecut? 

Domnul consilier Abos Ferencz – ceva de 55 lei, asa cred. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – trebuie stabilit pe categorii de burse. 
Doamna secretar general – Hotararea de Guvern asa spune, ca nivelul minim e de 

100 lei/luna /elev incepand cu luna decembrie 2020. 
Doamna consilier Todea Maria – anul trecut au fost pe social 69 burse la 70 lei, 

pe boala 3 burse la 83 lei, si merit 80 burse la 91 lei.  

Doamna secretar general – pe adresa de la scoala semestrul II face referire la  
anul scolar 2019-2020 iar semestrul I la anul scolar 2020-2021. Am inteles ca in 
bugetul local s-a prevazut suma de 15.000 lei pentru bursele aferente semestrului II 

anul scolar 2019-2020. Pentru bursele de peste 100 sau 100 lei/elev banii s-au alocat 
de catre finante prin decizie in suma de 211.000 lei.  

Doamna consilier Todea Maria – si au fost 6 burse de performanta la 100 lei. 
Doamna secretar general – stiu ca anterior din bugetul local se aloca suma care 

era prevazuta pentru burse la scoala iar scoala prin consiliul de administratie stabilea 

valoarea pe fiecare categorie de bursa. Din decembrie 2020 consiliul local stabileste 
numarul si valoarea burselor.  

Domnul consilier Tamasan Emil – din ce a afirmat doamna secretara ca inainte 
era la latitudinea consiliului de administratie al scolii sa stabileasca nivelul de burse 
diferentiat pe categorii de elevi ramanand consiliului local doar sa aloce suma. O 

procedura care mie m-I se pare normala, cred ca ei sunt mult mai in masura sa 
aprecieze diferentele intre categoriile de elevi si tipul bursei decat suntem noi, insa daca 
a venit solicitarea trebuie facute niste calcule, sa acordam niste valori echilibrate si sa 

incurajam, sa sprijinim si pe ala care are nevoie dar sa incurajam si performanta. Daca 
nu incurajam performanta ramanem la nivelul de scolarizare care il avem si il 

constatam.  
Domnul consilier Abos Ferencz – daca dai la toti 100 nu e bine, daca dam mai 

mult pe categorii atunci creste cuantumul, valoarea. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – eu i-am adunat pe toti si imi dadea 400, ma 
gandeam ca toti benficiaza?   

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – 194 pentru primul semestru si 236 
pentru al doilea. 

Doamna consilier Todea Maria – bursele s-au acordat de la media 8,50, poate 

beneficia si de bursa sociala si de merit. 
Doamna secretar general – am inteles ca suma de 15.000 din bugetul local este 

pentru bursele din semestrul II an scolar 2019/2020. Se vor da scolii si va acorda 

bursele pentru sem. II. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – inseamna ca ne incadram si daca le lasam la 

100 lei.  
Domnul consilier Tamasan Emil – ii prea egalizam in conditiile astea. 
Doamna secretar general – trebuie sa stabiliti cuantumul, bursa incepand de la 

100 lei/luna. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – dar sunt in fiecare luna? 
Doamna consilier Todea Maria – bursele de merit se dau pe semestru. 

Doamna secretar general – burse sociale sunt 87, burse de merit sunt 107 pe 
semestrul I, pe semestrul II sunt si la merit si la sociale cate 118 burse, conform 

adresei Scolii Gimnaziale Batos dar suma de 100 lei e obligatorie din 8 decembrie, pana 
atunci se putea si de 50,60, 100 lei . 



Domnul primar Cotoi Dumitru – va propun ca in prima faza ei sa primeasca, desi 
toate categoriile merita sa primeasca burse dar trebuie minim numai din dcembrie? 
Atunci pana in decembrie sa mearga cu cuantumul  care a fost pana acuma si oricum 

intreaga suma va trebui sa le-o dam lor si vom sti mai multe pentru perioada 
respectiva. Oricum intreaga suma sa fie catre ei, sa o primeasca, indiferent de care 
bursa, de care tip. La ora asta sa fiti de acord cu cuantumul care a fost pana acuma si 

la o sedinta viitoare sa majoram. 
Domnul consilier Abos Ferencz – dar vorbim pana in decembrie 2020, eu asa am 

inteles.   
Doamna secretar – din decembrie 2020 bursa e obligatoriu minim 100 

lei/luna/elev. Din ce am discutat la scoala astazi au spus ca sunt de acord sa l-i se 

aloce suma de 15.000 lei din bugetul local  cu destinatie stricta pentru burse semestrul 
II 2019-2020 iar pentru semestrul I 2020-2021 va fi de la minim 100 lei/elev/luna. 

Doamna consilier Todea Maria – anul trecut cred ca au fost 6 cu burse de 

performanta, care au avut media 10 la sfarsitul anului scolar. 
Domnul consilier Gliga Ioan – haideti sa venim cu propuneri, sa spunem 110 

lei/elev, daca minimul e 100 , sa faca cineva propuneri. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – propun cuantumul minim de 100 

lei. 

Domnul consilier Abos Ferencz – o facem 110 la merit si 100 la sociale, ca sa fie 
un pic de diferenta.   

Domnul consilier Tamasan Emil – la performanta nu ai ce cauta cu 10 lei 
diferenta. 

Domnul consilier Abos Ferencz – atunci sa le facem egale. 

Domnul consilier Tamasan Emil – daca ne incadram in suma eu voi avea 
urmatoarea propunere, la bursa sociala, bursa de studiu si ce mai avem aici sa fie 
nivelul minim, ca nu putem altcumva decat 100 de lei iar la bursa de performanta sa 

mergem macar cu 50% in plus. Daca ne incadram in suma.  
Doamna consilier Todea Maria – legea le permite de la media de 8,50, aceasta 

medie o cam fac. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – si nu se poate suplimenta la bursele de merit, 

daca vin banii de la paduri cum a spus domnul primar?    

Doamna consilier Todea Maria – se poate la merit cu 110 si la sociale cu 100, 
pana la urma vedem cati o sa fie la merit semestrul II si putem suplimenta numai 

bursa de merit. 
Doamna consilier Banciu Elena – Guvernul oricum da 100 lei si noi suplimentam 

cu 50 lei la bursa de performanta. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – daca ne incadram la propunerea domnului 
Tamasan, desi va trebui sa supuneti la vot in ordinea propunerilor. 

Doamna secretar general -  puteti avea in vedere ca si cei din semestrul II 2019-

2020 sa beneficieze de 100 lei/luna, tot copii sunt si aceia. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – acum va spun nu din rautate, nici macar nu au 

participat la on-line si dam bursa. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ce ati calculat, se incadreaza si cu 150 la merit? 
Doamna consilier Todea Maria – hai sa mergem pee propunerea de 100 si 110 si 

daca raman suplimentam pe urma.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – de la 60 a crescut. 
Domnul consilier Tamasan Emil – a crescut dar nu pentru toti, nu il diferentiem 

pe ala performantu de ala care nu merge nici la scoala.   
Domnul consilier Gliga Ioan – dar nu merge nimeni la scoala. La cei cu bursele de 

merit le mai putem suplimenta pe parcurs.  



Domnul consilier Tamasan Emil – atunci le dam la toti egal si cand se vine cu 
propunere concreta suplimentam. Sa ii dai 10 lei in plus la cel care are performanta 
fata de cel care are trei corigente atunci ii consideram pe toti elevi si cu asta am 

terminat.  
Doamna consilier Todea Maria – eu propun 100 si 110 la merit, deocamdata. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – alte propuneri? 

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – avand in vedere ca nu mai sunt alte 
propuneri supun la vot propunerea doamnei Todea si se voteaza cu 11 voturi pentru si 

2 abtineri (Abos, Tamasan). 

Se adopta hotararea nr. 29 din 22.04.2021 privind aprobarea cuantumului și 
numărului burselor școlare ce se vor acorda elevilor din unitățile de învățământ 

din comuna Batoş pentru anul școlar   2020-2021. 

11. Cereri. 

1. Cererea nr. 2180/21.04.2021 a doamnei Iancu Maria – solicita ajutor de 
urgenta. 

Domnul consilier Abos Ferencz – nu scrie cumva numarul de casa? 
Domnul consilier Gliga Ioan – Uila, nr. 190. 
Domnul consilier Abos Ferencz – pensia sotului nu a scris-o?  

Domnul consilier Gliga Ioan – nu scrie nimica, numai ca solicita un ajutor pentru nevoi 
personale si medicale. Are acte medicale. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sa stiti ca doamna a mai beneficiat in toamna de un 

ajutor. 
Domnul consilier Abos Ferencz – asta nu inseamna ca sunt impotriva numai sa stie 

lumea despre cine e vorba. 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – au pensie, atunci le dam la toti. 
Domnul consilier Gliga Ioan – s-a invatat sa ceara si cere. Exact ca parohiile.  

Domnul consilier Marcus Ioan – si are pensie sau nu are? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sotul ei are pensie. 

Domnul consilier Marcus Ioan – atunci ce povestim? Sa se faca ancheta cu toate datele 
si toate informatiile, are pamant, are aia…  si data viitoare sa se spuna. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nici nu as vrea sa trecem asa, vedeti a fost si prima 

cerere, femeia o sa insiste, o sa sune la primarie, o sa intrebe ce s-a hotarart? 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – sunt altii mai necajiti si nu cer. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – asa cum a spus domnul vice s-au invatat sa ceara, au 

primit si acum cer in continuare. 
Domnul consilier Gliga Ioan – dumneavoastra cei din Uila considerati ca ar trebui sa ii 

acordam ajutor? 
Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui facuta o ancheta sociala. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ma tot suna sa intrebe cand ii dam ajutorul, pana 

acum nu am avut buget. Cand mergeam la Uila o luam si pe doamna Cristina, intra in 
casa la doamna Iancu si la intoarcere discutam, au ce le trebuie, dar cere, sigur ca 

cere, cer multi. Vedeti ca si la cealalta a beneficiat de ajutor de inmormantare si tot mai 
cere. Au venit la mine persoane care au luat ajutorul ala de inmormantare de 5 mii si 
cat ii dar au mai cerut si la primarie ajutor, nu se poate nici asa ceva. Si daca nu ii dai 

sigur ca esti rau dar trebuie sa ne asumam impreuna, stim exact situatia trebuiee sa 
spunem. Stim de sotul doamnei ca are o pensie substantiala, o sa ii dam un raspuns 
doamnei. Sunt persoane cu mai mari nevoi si necazuri, eu stiu, si sa fereasca 

Dumnezeu. 
 



 
2. Cererea nr. 2061/16.04.2021 a doamnei Simula Ramona Elisabeta solicita 
ajutor inmormantare. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – Simula Carolina era beneficiara de ajutor social.  
Domnul consilier Gliga Ioan – dar a primit bani de la ajutor. 
Domnul consilier Abos Ferencz – era pensionara? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – era beneficiara de ajutor social, beneficiaza de ajutorul 
de inmormantare? 

Domnul consilier Gliga Ioan – asa stiu ca beneficiaza de ajutorul de inmormantare.   
Domnul consilier Abos Ferencz – nici cei de la handicap nu beneficiaza de ajutor de 
inmormantare. 

Domnul consilier Abos Ferencz – la ajutorul social nu se da ajutor de inmormantare. 
Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – daca nu a bneficiat ar trebui sa primeasca. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sigur ca pe parcursul unui an se intampla, 

inmormantari, sunt chiar necajiti, si vin si spun ca nu au bani de sicriu. De cand sunt 
ajutoarelee de inmormantare , 5700 lei, sunt bani frumosi la o inmormantare, sa 

fereasca Dumnezeu, sa nu aiba nimeni nevoie de ei dar si asa vine, ca daca te-ai nascut 
si mori, dar s-au invatat cei cu pompe funebre ca aduc numai sicrie scumpe. Am fost 
sunat de politie si a trebuit sa luam sicriu sa il poata inmormanta.  

Domnul consilier Abos Ferencz – oriunde  e 1300. 
Domnul primar Cotoi Dumitru –cel mai ieftin, si daca iti vin 10 intr-un an?. La un 

momentdat am zis ca merg si caut 10 sicrie din alea la 5 milioane si le pun in podul 
primariei. Sunt oameni necajiti. 
Domnul consilier Abos Ferencz – sunt parca la Alunis. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – aproape nu sunt, langa Brasov am gasit.cand a murit 
mama domnului parinte am vazut sicriu cu 200 milioane.  
Domnul consilier Tamasan Emil –vom avea tot timpul astfel de cereri, sa ne fixam un 

principiu si fiecare cerere tratata la fel. La nivel de inmormantare ii cumparam sicriul 
sau daca ii dam banii cat ar costa un sicriu el face petrecere. La cei cu solicitari de 

sume pentru necazuri personale sa-I cautam in teren, cum zicea domnul Marcus, sa 
vedem ce are, in primul rand vede ca ii acordam atentie si pe urma se vede acolo ce are 
si ce nu are. Fiecare putem cere ce vrem si cat vrem dar trebuie constatat efectiv ca 

altfel, sa-l tratam fiecare unitar. Sa nu facem favoruri si sa nu cream  precedente. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut astfel de cazuri, erau sicrie cu 4-5 milioane, 

cu o conditie, sa nu faca masa dar au spus ca nu se poate. Impreuna cu functionarul 
de la asistenta sociala vom efectua cele necesare. 
 

3.  Cererea nr. 2185 din 21.04.2021 a domnului Pardutiu Vasile – pietruire drum. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai ajutat pana acum.  
Domnul consilier Marcus Ioan – ar trebui un pic de echilibru. 

Domnul consilier Abos Ferencz – drumul de la cariera,care pleaca din centrul satului 
nu a mai fost nivelat din 2007, si noi zicem ca… . Sa ii facem si la domnul Tamasan 

asfalt pana la magazin.  
Domnul consilier Gliga Ioan – vreau sa va contrazic domnule Abos in legatura cu 
drumul ala ce duce la cariera, daca imi zici ca din 2007 nu a mai fost nivelat, eiu 

personal am fosr cu baietii si am nivelat si sunt primar din 2008. Am avut buldozer pe 
senile pe drumul ala.  
4. Cererile nr. 2191 si 2192/2.04.2021 a domnului Lukacs Janos – ajutor 

financiar pentru parohiile romano-catolice din Batos si Dedrad. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – daca bine retin anul trecut le-am virat 5000 lei pentru 

acoperis pentru biserica din Dedrad, au primit si pentru biserica din Batos. Anul asta 
vor primi pentru biserica de la Uila, este cerere, au venit in timp astfel incat am 



prevazut in bugetul local sumele cerute. In masura posibilitatilor pe parcursul anului 
vom vedea, insa o plecat doamna contabila, vreau sa va spun ca am avut controlul 
Curtii de conturi si au cerut justificare de la fiecare preot. Nu vor primi nici un leu pana 

nu vor veni cu justificare pentru sumele primite anterior, asa a cerut Curtea de conturi 
si facem ceea ce n-I se solicita. Sunt prevazuti 73.000 la culte in urma solicitarilor 
preotilor, vor primi bani dar vor trebui sa vina cu justificarile cerute. 

Domnul consilier Andone Teodor – va rog frumos sa tineti cont ca anul trecut singura 
biserica care nu a primit a fost biserica ortodoxa din Goreni.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru capele s-au dat dar pentru biserici nu. Acum 
vor primi. 
Domnul consilier Abos Ferencz – noi am solicitat o situatie cum s-au alocat banii in anii 

anteriori, s-au dat 20-30.000, stiu ca biserica ortodoxa Uila nu a primit. Am cerut o 
evidenta dar nu ne-o da nimeni. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cui ati cerut? 

Domnul consilier Abos Ferencz – la contabilitate, apoi a spus sa depun cerere. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – o sa va aduc eu pe ultimii ani. La Batos s-a dat mai 

mult pentru ca era in constructie.  
 
Punctul 12. 

12. Diverse. 

1. Domnul consilier Andone Teodor – as avea si eu doua propuneri daca imi 

permiteti, sper sa fiti de acord cu mine. Haideti sa facem in asa fel incat buldo asta de 
la primarie sa lucreze doua zile pe saptamana in fiecare localitate si consilierii din 
localitatea respectiva sa se ocupe de acele lucrari in zilelele acelea si o sa vedeti ca intr-

un an de zile o sa se schimbe, atat drumurile de camp si santuri si poduri, ca despre 
acestea am discutat la buget, despre drumurile astea de camp care sunt dezastru . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – doua zile? 

Domnul consilier Andone Teodor – doua zile, bineinteles ca nu este  saptamana doar 
din 5 zile dar se poate vineri si luni, ziua urmatoare, nu sa lucreze  doar doua zile luna 

asta si apoi in luna viitoare. Stiu ca nu e bun buldo, ca e defect, haideti sa cumparam 
unul nou care sa se ocupe numai de treaba asta. Cand sunam sa vina buldo sa facem 
un pod, sa facem un sant, vine repede, il face pe fuga, suna telefonul, pleaca ca are 

altceva de facut, lucrarea ramane pe jumate facuta, deci numai de mantuiala se fac 
lucrarile astea. Intr-un an se schimba, nu au fost facute santurile pe camp din 2006, 

suntem in 2021. Putem sa bagam piatra in fiecare an, daca nu avem santuri si poduri. 
Trebuie sa gasim o solutie sa luam unul nou care sa poata lucra  si o sa vedeti ca o sa 
fie o schimbare.  

2. Doamna consilier Onofrei Daniela – pentru domnul primar, v-am rugat si pe grup, 
daca puteti sa ne trimiteti si noua sa il vedem planul arhitectului pentru centrul 
Batosului. Ati spus ca va interesati sa aflati cat costa Coloana Infinitului, ati reusit sa 

aflati? Si o intrebare ipotetica, daca se prezinta la concurs cineva, pentru postul lui Ica, 
la cadastru, si face un punctaj mai mare ca el ce se intampla, nu mai promoveaza sau 

nu  se mai scoate la concurs? 

 

3. Domnul consilier Fulop Domokos – in legatura cu solicitarea mea de data trecuta 
cu containerul de la cimitir, vreau sa stiu daca ne puteti ajuta sau sa gasesc o alta cale, 
nu se mai poate ajunge in situatia in care a fost, ne-a costat destul de mult sa curatim 



cimitirul. Daca nu sa imi spuneti sa cautam o alta cale de a face ceva pentru a mentine 
curatenia.  

4. Domnul consilier Urban Walter Michael – interventia mea era despre poduri si 
drumuri. 

5. Domnul consilier Marcus Ioan – cand e termnul de predare a lucrarii la 

dispensarul din Batos, domnul primar a spus ca e luna august. Aseara m-am oprit sa 
vad exact si e luna aprilie 2021. In conditiile astea este penalizare pentru  neterminare 

lucrarii.  
Sustin si eu propunerea asta cu utilajul, cred ca ne-ar interesa foarte mult si pe multa 
lume,sa fie unul nou si care sa lucreze intradevar si daca se poate sa fie unul de 

calitate care sa lucreze, nu sa stea mai mult in pauza, sunt foarte multe drumuri praf.  
6. Domnul consilier Bita Valeriu-Aurel – pe strada acolo la noi s-a facut asfalt, curat, 
frumos, pe partea stanga. Pe partea dreapta e problema, deci pe partea stanga cum se 

merge spre vie deja a inceput sa se darame, sa vedeti acolo deja a inceput sa spele apa. 
Cand ploua foarte tare, lipseste o oala de apa, e infundat, tot debitul de apa vine de pee 

deal pe partea dreapta  si inunda. E colmatat podul din fata de la politie, 30-40 cm e 
complet colmatat, ala cand se colmateaza e problema foarte mare. Acolo oala aia 
trebuie pusa si sa fie deviat exact cum a fost odata, sa mearga pe paraul ala, altfel o sa 

fie probleme cand o sa fie torentiale.   
Domnul consilier Marcus Ioan – am avut o discutie cu domnul primar si eu sunt dispus 
sa dau cantarul ala in comodat, in chirie, sa se cantareasca gunoiul, pentru ca eu cred 

ca vom ajunge sa  scada taxa cu gunoiul. Asta din ce am auzit si de la restul 
primariilor, firma de colectare umfla preturile la gunoi, sa se faca revizie la cantar sa se 

poata cantari asa cum trebuie. 
Domnul primar raspunde: 

1. Chestia cu buldoexcavatorul, as vrea sa va spun ca asa cum am cumparat 

tractorul asta rosu pe care il avem, nu ne-am dat noi seama si am cumparat 
la banii pe care ii aveam pe  GAL dar acuma va fi iarasi finantare prin GAL, sa 

speram ca anul asta, dar o sa vin cu propunerea ca daca banii nu sunt 
suficienti alocati prin GAL sa venim noi cu completare si sa cumparam un 
buldoexcavator nou, cu care sa putem lucre, desi si cu asta se lucre dar deja 

bagi bani in el, si anul asta am reparat de o suta si ceva de milioane, piese, 
reparatii, pierde ulei, ne descurcam cu el si facem. Cand s-a bagat piatra de la 
podul Lutului in sus s-au facut si santuri. Daca vin banii pe GAL asta sa fie 

obiectivul nostrum, un buldoexcavator.  
Domnul consilier Marcus Ioan – poate se mai obtin bani din vanzarea astuia.  

Domnul consilier Abos Ferencz – si la tractoare parerea mea e ca ar trebui un sistem 
GPS,  o sa scada drastic si consumul. Daca ai un sistem GPS care nu costa atat de 
mult fiti siguri ca in doua trei luni se amortizeaza sistemul ala. Stiu ce inseamna sa 

cumperi motorina si sa nu ai, eu pot sa ma duc un drum din Ferma 2 cu 2 litri si 
tractoristul il face cu 4 litri si mai raman bani si de motorina, eu stiu ce inseamna 

asta. Si la buldo nu e problema buldo, e piesa dintre volan si scaun, acolo trebuie 
un om care lucra nu zece oameni pe el, asta e cea mai mare problema, piesa aia. Nu 
stiu, nu ma refer la nimeni, dar trebuie un om care sa lucreze pe el, nu unu, altu, 

altu. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – din discutiile cu constructorii care au 
buldoexcavatoare, se strica la deplasare si si consumul e foarte mare la deplasare. 

Am observat ca ei isi deplaseaza buldoexcavatoarele pe trailere. 
2. O sa incerc sa trimit ce am de la domnul proiectant.  



Pretul pe coloana l-am cerut doamnei contabile si era din doua facturi, una de 1400 
lei care erau elementele, in total pretul a fost de 3400 lei . 
Referitor la intrebarea cu concursul, dupa cum e un concurs, cine scoate nota  peste 

minim si mai mare ala castiga concursul, orice concurs. 
3. Am precizat si ieri ca pana nu avem container de table in cimitir nu punem din 

asta de plastic, o sa le dea foc. 

4. Sa ne spuneeti exact unde trebuie si la ce diametru, sa cumparam tubul. 
Domnul consilier Andone Teodor – haideti sa nu mai cumparam din alea de plastic 

pentru camp, se sparg foarte repede.   
 Domnul consilier Gliga Ioan – anul trcut am pus la Goreni patru tuburi, acum nu 
mai este niciunul.  

5. Intradevar, primul termen era de 1.04 insa in urma solicitarii Ministerului 
Dezvoltarii care nu a putut sa ne vireze sumele pentru a achita contravaloarea 
facturilor pe PNDL, ei ne-au cerut sa prelungim termenul de finalizare. M-am 

intalnit cu dirigintele de santier, ei cer prelungirea dar nu am fost de acord, am spus 
sa faca ce pot si sa termine lucrarea in august. Inclusiv cu ministerul s-au prelungit 

termenele de executie. O sa inchiriem un buldozer, cu el nu ai foarte mult de lucru. 
Un buldoexcavator e necesar, cu un om cumsecade acolo. 
Cat cantareste cantarul, o masina din asta de gunoi, ca sa ne incadram. 

Domnul consilier Marcus Ioan – s-au cantarit masini de grau. 
6. Subtraversarea de la Gliga, spuneau angajatii de la gospodarire comunala ca vom 

incerca cu pompa de apa sa spalam. Am mai curatat in urma cu 3 ani. Noi am dus 
acolo un tub de teava sa facem podul si un cetatean la luat.  
A fost o solicitare pentru GPS, din partea mea pentru toate masinile primariei.  

Domnul consilier Abos Ferencz – m-i se pare foarte mult.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – cati km face microbuzul scolii? Sa facem o 
socoteala, cate drumuri de Uila face. 

Domnul consilier Abos Ferencz – 2, 30 km. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si dupa masa? 

Domnul consilier Abos Ferencz – 2, 30 km, sunt 60 km. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – si aia e numai Uila, dar restul localitatilor? 
Domnul consilier Gliga Ioan – ma mir ca mai rezista si masina aia cat circula in 

fiecare zi. 
Domnul consilieer Marcus Ioan – calculul e facut la consumul pe care n-i l-ati dat. 

Din bugetul alocat acuma se dubleaza. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in urma discutiilor avute despre caini ne-a venit 
oferta, cred ca este foarte scump dar mai scump ne-ar costa daca se intampla ceva. 

Oferta e venita de  la Consiliul judetean, firma are personal, dar ne costa 1000 
lei+TVA/caine.  Firma e din Vaslui. 
Domnul consilier Marcus Ioan – poate ii impaiaza si ii impartim prin sat. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – astazi am iesit de pe codul galben, suntem sub 1,5. 
Am o adresa de la Ministerul Dezvoltarii care nu imi place, am primit un raspuns la 

solicitarea noastra pentru canalizare, nu se pot depune solicitari. 
Domnul consilier Marcus Ioan – nu a fost depus? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – e nu, avem numar de inregistrare si de la 

Ministerul Mediului.  
De luni va veni un utilaj ca sa decolmatam paraul asta din centrul satului, ieri am 
fost pana la cazanul lui Niculita, si-a inchis proprietatile, a infundat santul. 

Domnul consilier Gliga Ioan – au fost si alunecari de teren pe acolo, a infundat 
santul din spatele gradinilor, acolo nu mai este nimic, sunt gradini ale oamenilor.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – va trebui sa intervenim, cu politia daca e cazul, sa 
facem ceva sa nu mai mearga apa numai printr-un loc. Daca vine apa de pe deal si 



intra in casa, casa e bagata in deal, macar sa isi faca un sant, nu trebuie sa mearga  
primaria sa ii faca sant sa nu ii intre apa in casa, in gradina trebuie sa isi faca 
singuri santurile. Si in drum asa e gospodareste. 

 Vin sarbatorile, duminica sfintele Pasti, sper sa fiti sanatosi, sa fiti buni, sa va 
bucurati cu familiile voastre de vreme buna, de sanatate, de tot ce e bun in viata 
asta. Sarbatori fericite! 

Domnul consilier Tamasan Emil – imi pare rau ca trebuie sa vorbesc dupa domnul 
primar insa am o idee care nu stiu daca subscrieti toti sau sunteti de aceeasi parare, 

sau poate nu sunt eu foarte documentat,  ma refer aici la vaccinarea populatiei,  eu 
vad cel putin la nivelul satului Uila care e o populatie mai imbatranita efectiv o vad 
abandonata. Sunt oameni in varsta care nu au telefon, nu au pe nimeni,  sa facem 

ceva, sa intervenim la medicii de familie, cei care doresc sa ii punem in situatia in 
care sa se poata vaccina. Am impresia ca se considera abandonati, au numai 
televizorul ala care stiti ce inseamna, unul spune una unul spune alta, sunt 

derutati.  
Domnul consilier Marcus Ioan – urmeaza sa se dea voie medicii de familie sa 

vaccineze.  
Doamna consilier Onofrei Daniela –plus ca o sa fie centre mobile de vaccinare si se 
inscriu la primarie.  

Doamna Gollner Ioana Andreea - buna ziua, vreau doar sa vorbesc in calitate de 
presedinte al Asociatiei Casa, Educatie Reghin. Era discutia cu bursele, vreau un pic 

sa imi exprim si eu acordul deoarece avem bursa pentru cel mai bun elev pe durata 
celor 8 ani scolari si m-I se pare o initiativa foarte frumoasa, mai ales ca nu am mai 
avut Festivalul Marului, noi am fi dispusi bineinteles sa oferim din nou acest premiu 

pentru cel mai bun elev, probabil si sugestia din partea ma raportat la bursele de 
merit si cea sociala, probabil primaria tocmai acolo poate suplimenta acest buget si 
sa acorde nivelul mai mare ca anul trecut, pentru ca e o diferenta sa ai 10 media, e 

multa munca, e multa truda sau sa ai o medie de 6 si sa ai o diferenta de 5-10 lei. 
Oarecum copilul ala nu va creste cu acelasi sentiment, eu ma zbat, ma lupt si nu e 

aceeasi cu unul care probabil nu frecventeaza scoala. Avem libertatea ca si la 
asociatie, aici vroiam sa ajung, eu ma consider putin mai vizionara, atat in 
Germania cat si in Sibiu, si Spania, si pe unde am fost am observat ca societatea 

civila si asociatiile vin intotdeauna in ajutorul statului si complementeaza ceea ce nu 
ca nu pot ei sa faca dar nici nu se asteapta lumea sa se ocupe primaria sau statul 

de toate nevoile  oamenilor si intrebarea mea catre dumneavoastra este daca cumva, 
asa, la un mod vizionar, aveti prevazut in buget, pe viitor,probabil, nu stiu, o comisie 
de lucru cu societatea civila sau cu asociatiile din comuna Batos sau probabil sa 

facem reclama la infiintarea asociatiei daca cele vechi nu functioneaza, am vazut ca 
exista si e pacat. Atat domeniul sportiv cat si cel educational, si cel de arhitectura si 
asa mai departe poate fi mult mai usor suplimentat si finantat prin asociatii pentru 

ca asociatiile au norocul sa acceseze niste fonduri pe care probabil primaria nu le 
poate accesa si posibilitatea asta pe diferite domenii e data doar de societatea civila 

in momentul de fata si de asociatii. Intrebarea mea era daca cumva pe viitor  va 
puteti imagina asa ceva, pe domenii probabil, doua, trei asociatii care se ocupa de 
diferite domenii  si vin in sprijinul politicii.   

Domnul primar Cotoi Dumitru – am colaborat in decursul anilor, nu numai cu 
dansa, si cu alte asociatii sportive, culturale, si chiar au fost alocate sume de bani in 
bugetul local pentru a sustine diferite evenimente. Asociatie sau nici nu stiu ce erau 

astia cu “Scoala dupa Scoala”, era fundatie, a fost colaborare, recomandarea mea 
este cu atat mai mult catre asociatii sa lase politica. Politica locala sa o faca, nu aia 

mizerabila de pe Dimbovita, sa nu vina pe Lut incoace, sa stea acolo.  



Doamna Gollner Ioana Andreea – va intreb deoarece a fost luata decizia acu trei 
saptamani, comunitatea sasilor, prefer sa o zic aici in plen ca sa nu auzim de la 
unul si de la altul, mai ales ca e importanta o colaborare pe viitor daca se va face 

ceva, am cerut spatiul de la parohia evanghelica dar nu unde locuieste familia 
Bierfeld, ci delimitat, in zona cealalta, pentru diferite proiecte care s-ar putea 
dezvolta pe viitor. Proiectele alea nu sunt concretizate dar eu ca si viziune pentru ca 

mai si lucrez,dar pe viitor eu personal mi-as imagina o colaborare intre societatea 
civila, adica cei interesati din Batos, ca sigur nu sunt vreo 40 care vor avea timp si 

chef, deci nu o sa fim atat de multi si poate chiar si comunitatea locala, adica cumva 
sa fie spatiul ala, daca se ajunge cumva intr-un an, doi ,trei sa fie folosit fie pentru 
limba germana, pentru cultura germana ca totusi exista oameni care doresc sa 

revitalizeze cultura, sa fie o chestie comuna. Eu sunt de parerea ca singura, nici o 
asociatie si nici o persoana nu are cum sa dezvolte singura asa ceva. Intentia mea, 
nu stiu, s-ar putea face o intalnire, odata la o luna, doua,pentru dezvoltarea 

Batosului unde diferite persoane se aduna sa participe, chiar si dumneavoastra si 
consilierii locali sa vina cate unul, pe rand..  

Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai fost, acolo se faceau intalniri cu Forumul 
German care de fapt in Batos era si cu romance, unguroaice. 
Doamna Gollner Ioana Andreea – asa va si ramane, ideea este sa fie o chestie 

multiculturala, nu doar pentru comunitatea sasilor din Batos ca sunt putini. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – numai sa ne chemati.  

        Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan  - având în vedere faptul că problemele 
înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar 
închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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